



Egyptian Anti-Corruption Academy
(EACA)

[English](#)

[French](#)



“Leadership” is one of the fundamental characteristics of the Egyptian state, as demonstrated by its civilizational contributions and historical role throughout the ages at both regional and international levels. The state has taken serious steps to achieve leadership in the field of governance by establishing its principles across various administrative bodies, as currently demonstrated through the implementation of the state’s strategic plan in all areas and sectors of development, as outlined in “Egypt Vision 2030.”

The Administrative Control Authority, through the Egyptian Anti-Corruption Academy, has contributed to achieving one of the main goals of the strategy’s third edition, which includes “A society aware of the dangers of corruption and capable of combating it.” This has been accomplished through the organization of various training programs for all segments of Egyptian society, as well as holding events with a regional and international dimension in cooperation with regional and international organizations and bodies working in the field of anti-corruption. In this context, and in a deliberate effort to achieve this long-lasting goal of combating and preventing corruption, the journal “Governance, Preventing and Combating Corruption” (JGPCC) has been launched. This peer-reviewed scientific journal is the leading publication in Egypt and the region focusing on areas related to anti-corruption and prevention.

We congratulate all specialists and researchers on the release of the first issue of the journal which contributes to the dissemination of values, ideas, and different experiences on governance and methods of combating corruption on one hand and enriches the scientific fields related to reducing corruption and its risks on the other.

We are confident that this publication will achieve its intended goals and complement and support the efforts of the Administrative Control Authority in the field of combating and preventing corruption. We pray to Almighty God for the blessing of our beloved Egypt and for the fulfillment of the desired goals of this specialized publication.

Major General/Amr Adel

Chairman of the Administrative Control Authority



«Le leadership» est l'une des caractéristiques fondamentales de l'État égyptien, en raison de sa contribution culturelle et de son rôle historique à travers les âges aux niveaux régional et international. L'État a pris des mesures sérieuses pour atteindre le leadership en matière de gouvernance en ancrant ses principes dans les différentes entités administratives. Cela se manifeste actuellement par la mise en œuvre du plan stratégique de l'État dans tous les axes et domaines de développement, conformément à la « Vision Égypte 2030 ».

L'Autorité de Contrôle Administratif, par le biais de l'Académie Égyptienne de Lutte contre la Corruption, a contribué à la réalisation de l'un des objectifs principaux de cette stratégie dans sa troisième version, à savoir « une société consciente des dangers de la corruption et capable de la combattre ». Ceci a été accompli en organisant divers programmes de formation pour toutes les catégories de la société égyptienne, ainsi qu'en tenant des événements régionaux et internationaux en coopération avec des organisations et des entités régionales et internationales travaillant dans le domaine de la lutte contre la corruption.

Dans ce cadre, et afin de renforcer cet objectif crucial pour lutter contre la corruption et la prévenir, nous publions « la Revue de Gouvernance, de Prévention et de Lutte contre la Corruption » (JGPCC). Ce périodique scientifique à comité de lecture est le premier en Égypte et dans la région, dédié aux domaines liés à la lutte contre la corruption et à sa prévention.

Nous félicitons tous les spécialistes et chercheurs pour la publication du premier numéro de cette revue, contribuant à la diffusion des valeurs, des idées et des expériences diverses sur la gouvernance et les méthodes de lutte contre la corruption, ainsi que dans les domaines scientifiques liés à la prévention de la corruption et de ses risques. Nous sommes convaincus que cette publication atteindra les objectifs escomptés et complétera et soutiendra les efforts de l'Autorité de Contrôle Administratif dans le domaine de la prévention et de la lutte contre la corruption. Nous invoquons Allah, Exalté Soit-Il, pour le succès de notre chère Égypte et pour atteindre les objectifs souhaités de cette publication spécialisée.

Général /Amr Adel

Président de l'Autorité de Contrôle Administratif